
Her kan du læse tidligere oploadede nyheder fra vandværket. 

 

 
 23. april 2019 

 

Du kan læse bestyrelsens beretning  og referat fra årets generalforsamling under menuen `Om vandværket´ samt 
undermenuen ´Mødereferater´. 

God læsning - hilsen webmasteren! 

 

***** 

 

 4. september 2018 

 

Med ref. til nedenstående. 
Bruddet er udbedret og forsyningen genetableret.  

Venlig hilsen 
Bestyrelsen 

***** 

 

 1. september 2018 

 

Meddelelse om brud!! 

Vi arbejder i øjeblikket på at lukke et kompliceret brud ved Røstoftevej 2. Det betyder, at der ikke er vand til brugere i 
den nordlige del af forsyningsområdet (Røstofte og Lekkende). Vi kan desværre ikke sige, hvornår vandet vender 
tilbage. Vandteknik meddeler, at der kan gå fra 2-6 timer. Vi håber det ikke går helt så galt. 

 

Venlig hilsen 
Bestyrelsen 

***** 



 

 11. april 2018 

Referat og bestyrelsens beretning fra årets generalforsamling kan læses under menuen ´Om Vandværket´ samt  
undermenuen ´Mødereferater´.  

Hilsen Bestyrelsen.  

 

***** 

 

 
 23. januar 2018 

 

VIGTIG MEDDELELSE FRA BESTYRELSEN 

Vandteknik har konstateret et vandforbrug i nattetimerne, der overstiger det normale. Det tyder på, at vi har en læk 
et eller andet sted. Bestyrelsen vil derfor bede brugerne om at være opmærksomme på, om de selv har et unormalt 
stort forbrug, eller om der rundt omkring i forsyningsområdet er vandansamlinger, som ikke umiddelbart kan 
forbindes med regnvejr. Da vandledningerne de fleste steder ligger langs vejene, er det overvejende grøfter og 
rabatter, man skal være opmærksom på, men selvfølgelig også egne stikledninger og brønde. Vi beder dem, der læser 
denne meddelelse, om at lade bestyrelsens opfordring gå videre til venner og naboer i området. 

 

På forhånd tak 
Bestyrelsen 

***** 

 

 
 1. oktober 2017 

Information i relation til Chloridazon! 

Bestyrelen har fået foretaget en analyse for Chloridazon, det sprøjtemiddel, der har fået så megen omtale i medierne i 
den seneste tid. Til alles beroligelse kan vi oplyse, at prøverne ikke tyder på nogen grund til ængstelse. Vi ligger langt 
under det tilladte maksimum. Som det vil fremgå af analyserapporten har vi derimod forhøjede tal for nitrit, farve og 
organisk materiale, men disse tal indikerer blot, at der er et filter, som skal renses. Filtrene renses normalt hver tredje 
måned. Dette vil fremover ske hver anden måned for at undgå tilstopning. Som det vil fremgår ser analysen samlet set 
meget fin ud. 
Analysen kan læses under menuen "Vandkvalitet" samt undermenuen "Vandanalyse". 

Bestyrelsen 



***** 

 

 
 7. april 2017 

 

Så er Referat, Bestyrelsens Beretning samt Takstblad fra årets Generalforsamling tilgængeligt.  

Find Referat og Bestyrelsens Beretning under menuen "Om Vandværket" samt undermenuen "Mødereferater". 

Find Takstblad 2017-2018 under menuen "Om Vandværket" samt undermenuen "Takstblad". 

 

God Påske til alle! 
Hilsen Webmasteren 

 

***** 

 

 21. marts 2017 

 

Årsregnskab 2016 samt budget 2017 er nu tilgængeligt. Find begge filer under menuen "Om Vandværket" samt 
undermenuen "Regnskab". 

Indkaldelse til årets generalforsamling kan ses ved at  klikke på linket her. 

På gensyn til generalforsamling tirsdag den 28. marts 2017, kl. 19.30 på Øster Egesborg Friskole 

 

Bestyrelsen. 

***** 

 

 11. december 2016: 

 

https://www.roestoftevand.dk/Files/files/Filer/Referater%20generalforsamlinger/Generalforsamling%202017-%20indkaldelse.docx


Pr. 1. november er Sven-Erik Omel udtrådt af bestyrelsen p.g.a. fraflytning. I hans sted er suppleant Tommy Apel 
indtrådt i bestyrelsen. Tommy har indvilliget i at overtage posten som kasserer. 
Bestyrelsen takker Sven-Erik varmt for hans indsats for vandværket igennem flere år. 

 

***** 

 

 2. april 2016 

 

Bestyrelsens beretning samt referat fra årets generalforsamling er nu oploaded. Find den under menuen "Om 
Vandværket" samt undermenuen "Mødereferater". 
God læsning.  

 

***** 

 

 25. marts 2016 

 

Regnskabet for 2015 er nu tilgængeligt. Kan findes under menuen "Om Vandværket" samt undermenuen "Regnskab".  

 

***** 

 

 6. marts 2016 

 

Der er oploaded ny beredskabsplan. Find den under menuen "Om Vandværket" samt undermenuen "Beredskabsplan. 

God læsning, Webmasteren. 

 

***** 

 

 3. marts 2016 



 

Vi er i øjeblikket ved at lægge sidste hånd på renoveringen af værket, derfor kører vi ikke med fuld kraft, og dele af 
forsyningsområdet får vand fra Mern Vandværk. Af den grund må enkelte i yderområderne forvente reduceret 
vandtryk i de næste ca. 3 uger. Såfremt situationen bliver helt uholdbar, opfordres man til at ringe til formanden. Vi 
har mulighed for at skrue en anelse op for trykket, men af en række tekniske årsager er Vandteknik tilbageholdende 
med at tage det skridt. 

Bestyrelsen 

 

***** 

 

 1. februar 2016: 

 

På grund af en misforståelse har Microwa opkrævet for meget i ekstrabetaling ved flere andelshavere. Bestyrelsen har 
aftalt med Microwa, at der reguleres ved næste betaling, medmindre man af den ene eller anden grund ønsker det 
overskydende beløb tilbagebetalt nu. I så tilfælde skal man henvende sig til Microwa. De medlemmer, som har valgt at 
betale en gang om året, opfordres under alle omstændigheder til at henvende sig til Microwa, da de pågældende 
ellers vil skulle vente et år med at få reguleret betalingen. 

Bestyrelsen beklager fejlen. 

 

***** 

 

 30. januar 2016 

 

Ved en fejl har Microwa opkrævet ekstra betaling fra brugerne denne gang, som går ud over det aftalte.  Bestyrelsen 
er opmærksom på problemet og er ved at løse problemet. Der kommer en meddelelse ud igen mandag d. 1. februar 
2016. 

Bestyrelsen 

 

***** 

 

 1. december 2015 



 

Som mange vil have bemærket, havde vi afbrydelse af forsyningen mandag d. 30. november. Dette skyldes 
tordenvejret natten før, som betød standsning af pumperne med det resultat, at vi løb tør for vand. Dette blev først 
opdaget sent om eftermiddagen, hvorefter vi midlertidigt skiftede til vand fra Mern vandværk. Bestyrelsen har ellers 
for kort tid siden investeret kr. 5000 i yderligere sikring mod påvirkning af den elektroniske styring i forbindelse med 
lynnedslag, men tilsyneladende forgæves. Bestyrelsen vil indkalde Vandteknik til møde med henblik på at få opklaret, 
hvordan hændelser af denne karakter kan blive ved med at hjemsøge værket.  

 

***** 

 

 7. oktober 2015 

 

Renoveringen af vandværket skrider frem. Vi mangler kun at installere de sidste dele, så skulle vi kunne se en ende på 
de langvarige problemer. Vi kommer til fortsat at bruge uv-anlægget til at sikre bakteriefrit vand  måske et par 
måneder endnu, selv når det nye anlæg er installeret, da vi skal kunne fremvise en række rene vandprøver, før den 
endelige godkendelse. 

Vi kan endvidere oplyse, at Jan Reinders er udtrådt af bestyrelsen, og istedet er suppleant Jens Hæsum indtrådt. 

Bestyrelsen 

 

***** 

 

 27. maj 2015 

 

Som forbipasserende vil have bemærket, har vi nu fået fjernet 'tårnet' på vandværket og lagt nyt tag på stedet. Vi har 
ventet på, at betonen skulle tørre, så derfor har det varet lidt længere end beregnet før vi kunne vende tilbage til 
vores eget vand. Det skulle nu være muligt, så vi i løbet af i dag eller senest i morgen, torsdag, får normalt vandtryk 
igen. 

Bestyrelsen 

 

***** 

 

 18. maj 2015 



 

Som det vil være bemærket, er der opstillet stillads omkring vandværket. Vi er nemlig i gang med den aftalte 
renovering af værket, som vil blive gennemført i to etaper. I første etape fjerner vi 'tårnet' og gør vandværket tæt. Det 
betyder, at vi ugen ud kører med vand fra Mern vandværk, hvilket vil medføre et tryktab de sædvanlige steder. Vi 
skulle dog få vort eget vand tilbage, og dermed  normalt tryk igen, fra fredag eftermiddag. 

Når vi går i gang med anden etape - installation af et nyt system til behandling af vandet - giver vi besked. 

Bestyrelsen 

 

***** 

 

 2. maj 2015 

 

Midlertidig vandforsyning fra Mern Vandværk. 

Vi oplevede i nat, at vandet næsten forsvandt, så mens vi undersøger, hvad problemet er, kører vi på vand fra Mern 
Vandværk. Enkelte brugere vil derfor i de næste par dage opleve mindre tryk end sædvanligt. 

Bestyrelsen 

 

***** 

 

 26. marts 2015(2) 

 

Referat fra Generalforsamlingen 2015 er nu oploaded. Find referatet under menuen "Om vandværket" samt  
undermenuen "Mødereferater". 

Webmasteren 

 

***** 

 

 26. marts 2015(1) 



 

Generalforsamlingen gennemførtes som planlagt d. 24. marts 2015. Til medlemmernes orientering lægger vi 
bestyrelsens beretning her på hjemmesiden. Læs bestyrelsens beretning under menuen "Om vandværket" samt 
undermenuen "Mødereferater". 

Referat af bestyrelsesmødet vil blive lagt ud, så snart det er underskrevet og godkendt. 

Regnskab, budget og takstblad vil også blive lagt ud. Se takstbladet for 2015/2016 under menuen "Om vandværket" 
samt undermenuen "Takstblad". Se budget 2015-2016 under menuen "Om vandværket" samt undermenuen 
"Regnskab". 

Da de varslede stigninger i bidrag til vandværket nok vil interessere medlemmerne mest, kan vi allerede nu meddele, 
at Generalforsamlingen den 24. marts 2015 vedtog en ekstraordinær forhøjelse af det faste bidrag, foreløbig for et år, 
på 1200 kroner. Pengene vil blive opkrævet i fire rater à 300 kroner pr. rate. 

Bestyrelsen 

 

***** 

 

 22. marts 2015 

 

Læs årsregnskab 2014 samt MICROWA resultatopgørelse 2014 under menuen "Om vandværket" samt undermenuen 
"Regnskab". 

Vel mødt til generalforsamling 2015, tirsdag den 24. marts 2015, kl. 19.30 på Øster Egesborg Friskole. 

 

***** 

 

 17. marts 2015 

 

"MØD OP TIL GENERALFORSAMLINGEN" 

På generalforsamlingen skal vi diskutere forskellige scenarier for vandværkets fremtid, herunder genopbygning af 
værkets økonomiske beredskab, renovering af værket og samarbejde med andet vandværk. Det er vigtigt, at I møder 
op og tilkendegiver jeres mening. 

Bestyrelsen 



 

***** 

 

 15. marts 2015 

 

Mellem mandag og onsdag i den forløbne uge var vi igen nødt til at modtage vand fra Mern Vandværk. Årsagen var, at 
SEAS, uden at give os meddelelse derom, udskiftede måleren på vandværket og i den forbindelse sendte 'forkert' 
strøm igennem systemet, hvorved vores elektroniske styring blev ødelagt. Vi er tilbage på vores eget vand, men 
resultatet af hændelsen er, at vi nu står med et erstatningskrav over for SEAS i størrelsesordnen 35.000 kr. 

 

***** 

 

 8. marts 2015 

 

Indkaldelse til generalforsamling 2014.  Klik her for at se indkaldelsen. 

 

***** 

 

 25. januar 2015 

 

Bestyrelsen orienterer! 

Som det vil være brugerne, bekendt fik vi lov til at ophæve kogeanbefalingen i sidste uge. Men, som tidligere meddelt, 
er problemerne endnu ikke løst, da vi stadig får forhøjede bakterietal, når vi analyserer på vandprøver inde i selve 
anlægget. Det UV-anlæg, der i øjeblikket udsender rent vand, er en midlertidig løsning, som vi ikke får lov til at 
beholde, da vand fra danske vandværker skal være rent. Vi arbejder derfor videre med at løse problemerne. Der 
arbejdes i øjeblikket ud fra den teori, at der periodisk trænger vand ind  gennem vandværkets 'tårn', fordi betonen 
efterhånden er gammel og ikke længere formår at holde tæt.  Vandteknik arbejder sammen med et tysk analysefirma, 
som forhåbentlig kan give os et svar snart. Hvis det viser sig, at formodningen om utæthed holder, vil vi formentlig 
skulle fjerne tårnet.  Dette er sket på andre vandværker, som derefter har valgt en mere moderne metode til iltning af 
vandet. Medlemmerne vil få information her på siden, så snart vi har noget nyt. 

En ting, vi med sikkerhed kan sige, er, at hele denne langvarige forureningssag har kostet værket mange penge. Det 
helt præcise beløb har vi ikke endnu, men inklusiv køb af vand fra Mern vandværk, beløber det sig til et sted mellem 
300.000 og 500.000 kroner. Vi har været i stand til at klare disse ekstraudgifter takket være det økonomiske 

https://www.roestoftevand.dk/Files/files/Filer/Referater%20generalforsamlinger/Generalforsamling%202015%20-%20indkaldelse.docx


beredskab, vi har opbygget gennem årene, men det må stå klart, at vi ikke vil kunne klare en tilsvarende situation igen, 
da pengene jo nu er brugt. Det er derfor bestyrelsens hensigt at fremlægge et forslag på generalforsamlingen til 
genopbygning af økonomiske reserver. Bestyrelsen ønsker, at dette skal ske over en periode på nogle år, så den årlige 
ekstraudgift for brugerne bliver så lille som mulig.  Generalforsamlingen er fastsat til d. 24. marts 2015, men i 
overensstemmelse med gængs praksis udsender vi naturligvis særskilt indkaldelse med dagsorden. 

Bestyrelsen 

 PS. Den samlede korrespondance samt opdateringer  på hjemmesiden (i hele forurenings perioden) kan læses 
(downloades) ved at klikke her. 

 

***** 

 

 20. januar 2015 

 

Ophævelse af kogeanbefaling!! 

Vi har nu fået lov til at ophæve kogeanbefalingen. Der er derfor ikke længere behov for at koge drikkevand i de 
berørte dele af forsyningsområdet. 

Tilladelsen indebærer også, at den østlige del af forsyningsområdet, som nu i adskillige måneder har fået vand fra 
Mern vandværk, igen vil blive forsynet fra Røstofte vandværk og forhåbentlig dermed slippe af med de trykproblemer, 
medlemmerne dér har lidt under.  Vi beder medlemmer, der kender til beboere uden netadgang, om at orientere 
disse om ophævelsen. 

Vi gør endnu en gang opmærksom på, at vandværkets problemer ikke er løst. UV-anlægget, som dræber bakterierne, 
er en midlertidig foranstaltning, og vi skal have løst problemerne med forureningen inde i selve vandværket, og det 
arbejder vi på. I øjeblikket venter vi på resultatet af betonanalyser, som kan fortælle os, om der trænger vand og 
bakterier ind igennem betonen i vandværkets tårn, f.eks. når det regner og blæser kraftigt. 

Vi opfordrer alle til jævnligt at holde sig orienteret om udviklingen her på siden. 

Bestyrelsen 

***** 

 

Velkommen til Røstofte Vandværk A.m.b.a. hjemmeside. Vi arbejder hele tiden og konstant på at designe 
hjemmesiden, så den bliver så informativ som muligt for vandværkets brugere. Hold øje med opdateringer. Har du 
gode ideer til, hvilke informationer, vi kunne bringe på hjemmesiden, hører vi meget gerne fra dig. 

Seneste opload under diverse menuer: 

 

https://www.roestoftevand.dk/Files/files/Filer/Opload%20p%C3%A5%20hjemmesiden/Korrespondancen%20p%C3%A5%20hjemmesiden%20nu%20i%20en%20samlet%20fil%2025.%20januar%202015.doc
https://www.roestoftevand.dk/Files/files/Filer/Opload%20p%C3%A5%20hjemmesiden/Korrespondancen%20p%C3%A5%20hjemmesiden%20nu%20i%20en%20samlet%20fil%2025.%20januar%202015.doc


***** 

 

 27. juli 2014 

 

Gældende beredskabsplan kan læses under menuen ´OM VANDVÆRKET´ samt undermenuen ´Beredskabsplan´. 

 

***** 

 

 24. juli 2014 

 

Læs om, hvorfor der kan konstateres et faldende vandtryk på vandværket.... 

Læs mere - til højre på hjemmesiden, under overskriften..... 

Seneste nyt............... 

 

***** 

 

 29. juni 2014 

 

Seneste bakterie-prøve oversigt fra check vand.dk er nu tilgængelig. 
(Under menuen Vandkvalitet samt undermenuen Seneste Kvalitetskontrol) 

God læsning 
Bestyrelsen 

 

***** 

 

 27. maj 2014 

 



Seneste vandanalyse dateret 7. maj 2014 er nu tilgængelig. 
(Under menuen Vandkvalitet samt undermenuen Seneste Kvalitetskontrol) 

God læsning 
Bestyrelsen 

 

***** 

 

 13. maj 2014 

Referat fra årets generalforsamling samt bestyrelsens beretning er oploaded.  
(Undermenuen "Om Vandværket", "Mødereferater")  
Bestyrelsens beretning 2014 
Generalforsamling 2014 - referat 

 

***** 

 

 17. marts 2014 

Årsregnskab 2013 samt budget 2013-2014 er oploaded. 
(Undermenuen "Om Vandværket" - Regnskab) 
Årsregnskab 2013. 
Budget 2013-2014.  

(Undermenuen Mødereferater) Referater fra seneste bestyrelsesmøde 3. februar 2014 (plus øvrige referater) 

(Menuen Vandkvalitet - samt undermenuen Seneste kvalitetskontrol) Seneste vandanalysekontrol dateret 13. januar 
2014 

(Menuen Information - samt undermenuen Dokumenter) Prøveplanen for vandværket 2014 - 2018. 

 


